
A Lehet Más a Politika országos listájának első 30 jelöltje a 2010-es 
országgyűlési választásra 

1. Schiffer András 

1971. június 19-én születtem Budapesten. A Veres Pálné Gimnáziumban szerzett érettségit követően 
1995. nyarán kaptam jogi diplomát (summa cum laude minősítéssel) az ELTE Állam- és Jogtudományi 
Karán. Jelenleg a Schiffer és Társai Ügyvédi Iroda tagja, irodavezetője vagyok. 1996-ban lettem a 
Társaság a Szabadságjogokért (TASZ) munkatársa, majd 2004-08. között a TASZ ügyvivője voltam. 
1997. és 2006. között a Habeas Corpus Munkacsoport, míg 2001. és 2007.között a Pszichiátriai 
Érdekvédelmi Fórum jogsegélyszolgálatának is dolgoztam.  

A Védegyletnek alakulása (2000.) óta tagja, majd 2002-től munkatársa voltam. A Védegyleten belül 
2005-ben annak a kezdeményezésnek voltam a felelőse, amely Sólyom László köztársasági elnökké 
választását célozta.  

Az Ökopolitikai Műhelynek, illetve a „Lehet más a politika!” kezdeményezésnek kezdetektől egyik 
szervezője vagyok. Megalakulásától kezdve a Lehet Más a Politika választmányi tagja és szóvivője 
vagyok. A 2010-es országgyűlési választáson Budapest 7.sz. egyéni választókerületében indulok a 
Lehet Más a Politika képviselőjelöltjeként. 

2. Jávor Benedek 

1972-ben születtem Budapesten. 1997-ben végeztem az ELTE biológus szakán, ugyanitt 2006-ban 
biológia tudományokból doktori fokozatot szereztem. 1998-ban ösztöndíjjal Brüsszelben, 2007-ben 
Párizsban kutattam. 1998-tól a Pázmány Péter Katolikus Egyetem környezetjogi tanszékének oktatója 
vagyok, de vendégoktatóként több más intézményben is tanítottam, tanítok.  

2000-ben a Védegylet alapító tagja, 2003-2008 között pedig szóvivője és programvezetője voltam a 
természet- és erdővédelem, valamint a környezetpolitika területén. Hét éves munkám eredményeként 
2007-ben az Országgyűlés létrehozta a „zöldombudsman” intézményét, tavaly pedig 
kezdeményezésemre betiltották Magyarországon a cián bányászati alkalmazását.  

2008-ban – mivel úgy láttam, hogy szükség van Magyarországon egy, az ökológiai politika elveit a 
gyakorlatban is képviselő erőre – a Lehet Más a Politika egyik alapítója, 2009-től az LMP választmányi 
tagja, szóvivője lettem. Környezetpolitikusként hiszek abban, hogy az LMP el tudja hozni azt a 
változást Magyarországnak, amire a rendszerváltás óta eltelt húsz évben vártam, és amely 
meggyőződésem szerint az ország érdeke. 

Feleségemmel Budapesten élünk. Huszonöt évig éltem a XI. kerületben, és családomon keresztül 
még most is erősen kötődöm hozzá. Egy élhetőbb, zöldebb, emberibb városért szeretnék dolgozni.  

3. Szabó Rebeka 

1977-ben születtem Budapesten. Az ELTE Radnóti Miklós Gimnáziumában, majd az ELTE biológus 
szakán tanultam. Harmadéves koromban az ökológia szakirányt választottam, és szakdolgozóként 
csatlakoztam az MTA Ökológiai és Botanikai Kutatóintézetének restaurációs ökológiai 
kutatócsoportjához, ahol azóta is tevékenykedek. 

Tíz éve dolgozom az ország síkvidékein, különösen sok időt töltök a Homokhátságon. A nemzeti 
parkban dolgozó szakemberekkel, helyi gazdálkodókkal, juhászokkal való beszélgetések során 
hallottam azokról a nehézségekről, melyekkel a kistelepüléseken élő embereknek kell megküzdeniük, 
de ekkor jöttem rá arra is, hogyan ezek a problémák összefüggnek a természetvédelem és 
mezőgazdaság gondjaival.  

A kutatómunka mellett tehát egyre inkább a problémák gyakorlati megoldásán kezdtem dolgozni: részt 
vettem - olykor szervezőként is segítettem - a hazai zöld mozgalom rendezvényein, a munkámban 
pedig olyan projekteket választottam, amelyek a társadalom és a természet problémáit komplex 
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rendszerben vizsgálták. Tapasztalataimat nemzetközi konferenciákon osztottam meg kutatókkal, 
természetvédőkkel és EU-s döntéshozókkal, itthon pedig találkozót szerveztem a kutatók, a 
természetvédelmi szakemberek és a döntéshozók között, hogy a gyakorlatban hasznosítható 
eredményeinket közvetlenül is eljuttassuk hozzájuk. 2008 februárjában pedig belevetettem magam az 
LMP környezeti programjának írásába, később pedig az országos választmánynak is tagja lettem. 

4. Mile Lajos  

1958. december 14-én születtem Debrecenben, és a Szatmár megyei Kisnaményban nőttem fel. A 
KLTE Gyakorló Gimnáziumában érettségiztem, majd a KLTE magyar-francia szakán diplomáztam. 
Több iskolában tanítottam, de irodalomtörténészként múzeumban is dolgoztam.  

Kritikákat és recenziókat írtam, politizáltam. Utóbbi eredményeképp 1990-ben az MDF országgyűlési 
képviselőjévé választottak, ahol a Honvédelmi Bizottság, majd a Kulturális Bizottság munkájában is 
részt vettem. Alapítója, majd országos alelnöke lettem a Magyar Demokrata Néppártnak. 1998-ban 
felhagytam az aktív közéleti tevékenységgel, de cikkeket azért írtam a Magyar Hírlapba, 
Népszabadságba, a Zóna című internetes magazinba. Másoddiplomás képzésen okleveles Európa 
szakértő végzettséget szereztem. Műút címmel létrehoztunk egy sikeres irodalmi folyóiratot. Az OFFI 
regionális irodáját vezetem. 

Kistokajban élek, három fiam van. Politikai nézeteimet tekintve konzervatív vagyok, meg vagyok 
liberális is, meg biztosan vagyok olykor baloldali. Nehezen igazodok el magamon. Felhívták a 
figyelmemet az LMP-re, mondván, LEHET MÁS A POLITIKA. Jó, megnézem. Megnéztem, tetszik. 

5. Ivády Gábor 

Ivády Gábor vagyok, 37 éves. Két nagyszerű fiam van, és egy gyönyörű feleségem. Katona családból 
származom, így mindig ott laktunk ahová édesapámat az éppen aktuális kény, vagy kedv (vagy a párt) 
helyeztette. Körmend, Pápa, Győr Veszprém voltak a fő állomások, majd Budapesten elkezdtem a 
katonai főiskolára járni. Ez alatt kaptam egy állásajánlatot a reklámszakmából, mire a főiskolával 
kötöttünk egy megállapodást, miszerint én nem üzenek hadat senkinek, ők meg nem terveznek 
mosópor reklámokat, és elváltak útjaink. Időközben reklámszakember lettem, sőt menedzser, amiről 
már papírom is volt, később művelődésszervezői diplomát szereztem. 

Nyolc évvel ezelőtt egyszer csak fogtam magam és elköltöztem Ivádra. A következő évben 
polgármester választás volt, és sikerült megnyernem a falu többségének bizalmát. Azóta vagyok 
polgármester. Küzdöttem a vidékért, a kistelepülésekért, az igazságtalanság és a korrupció ellen 
éppúgy, ahogy igyekeztem mindent megtenni a szegényekért a halmozottan hátrányos térségekért. 
Amikor a Fidesz elhitette velem, hogy nekik is ez a céljuk, akkor beálltam közéjük, majd azonnal 
otthagytam őket, amikor megismertem valódi szándékaikat. Ezt az MDF-fel is eljátszottam, csak ott 
nem tartott olyan sokáig. 

2007 végén kerestek meg azzal, hogy csinálni kellene egy pártot, így az LMP-ben az alapítók közé 
soroltak. Biztos vagyok abban, hogy az LMP idén bekerül a Parlamentbe. Úgy érzem, hogy végre a 
legmegfelelőbb helyen tudok mindazért dolgozni, amiért 8 éve oly reménytelenül harcolok, végre 
valódi érdekképviseletet tudok ellátni azokért, akik hozzánk hasonlóan már csak az LMP-ben látják az 
utolsó reményt. 

6. Szabó Tímea 

A Lehet Más a Politika egyik szóvivője és Országos Választmányának tagja vagyok. Az LMP-hez 
közel másfél éve csatlakoztam. Kezdeti kisebb feladataim után elvállaltam a programalkotó 
munkacsoport Globalizáció Műhelyének koordinálását. Legjelentősebb szerepvállalásom 
egyértelműen az Európai Parlamenti választáson betöltött listavezetőség volt. 
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A gimnáziumot olasz-történelem-néprajz szakon végeztem, majd a Szegedi Tudományegyetem 
kommunikáció szakán hallgattam. Utoljára az amerikai Harvard Egyetem jogi karán tanultam 
menekültjogot és konfliktus sújtotta térségek politikai és adminisztratív újjáépítését. Újságíróként öt 
évig brit és amerikai lapoknak tudósítottam Magyarország jelentősebb gazdasági és politikai 
eseményeiről. Ezután a Harvard Egyetem jogi karához tartozó kutatóprogramhoz kerültem, először 
mint kutató, később mint kutatásvezető, ahol az ENSZ megbízásából dolgoztam. 
2001 nyarán Pakisztánba utaztam, ahol afgán menekülttáborokban dolgoztam. A 2001. szeptemberi 
támadást követően Afganisztánba költöztem. Kabulban egy ideig még a Harvard megbízásából 
dolgoztam az ENSZ afganisztáni missziójával, néhány hónap múlva pedig csatlakoztam a CARE 
International szervezetéhez, ahol egy országos emberi jogi felmérést vezettem. 
2003 őszén hazaköltöztem, és 2004 elején bekapcsolódtam a Magyar Helsinki Bizottság munkájába, 
ahol 2007 végéig, Gergő fiam születéséig a Menekült Program nemzetközi projektjeit koordináltam. 
Azóta igyekszem a legtöbb időmet Gergővel, a maradékot pedig az LMP-vel tölteni. 

7. Szilágyi Péter  

29 éves vagyok. A Sárospataki Református Kollégium Gimnáziumában érettségiztem.2005-ben 
végeztem a Pázmány Péter Katolikus Egyetem jogi karán, jelenleg angol nyelvű EU-szakjogász 
másoddiplomás képzésre járok. 2006-tól dolgozom köztisztviselőként az Országgyűlés Hivatalában, a 
képviselőtájékoztatás területén. Szakterületeim közé elsősorban a mezőgazdaság és az alkotmányjog 
tartozik, de készítettem anyagokat a korrupcióval, büntetőjoggal és az esélyegyenlőséggel foglalkozó 
témákban is. 

Az agráriumhoz kapcsolódó anyagaim egy része olvasható a Mezőgazdasági bizottság honlapján. 
Fontos szerepem volt az európai parlamentek képviselőtájékoztatási hálózatában, ahol leginkább az 
EU tagállamainak parlamenti munkatársait ismerhettem meg. Több alkalommal képviseltem a Magyar 
Országgyűlést nemzetközi és hazai konferenciákon. 

Az LMP-vel 2008 októberében találkoztam először, az első kongresszuson örömmel szavaztam a 
párttá alakulás mellett. Alapítója voltam az V. és XIII. kerületi szervezetnek, több kitelepülést, 
kopogtatást, illetve demonstrációt szerveztem. Az EP-kampány után én koordináltam Budapesten a 
matrica-takarítást, jelenleg a 7. számú evk. felelőse vagyok.  

8. Scheiring Gábor 

Az ökopolitika húsz éves korom óta szerves része az életemnek. Személyes indíttatás tartott e 
mozgalom közelében:családomban közelről éltem át, ahogy a korábban kemény munkával 
polgárosodó munkásságot a rendszerváltást követő évek gazdasági sokkja a tönk szélére sodorja. 
Hazánkban több mint egymillió munkahely szűnt meg, amit a mai napig nem sikerült pótolni. A 
társadalom és a gazdaság kettészakadt, a közéletben pedig a demokrácia paródiáját mutatják be a 
klientúracsoportok fogságában vergődő pártok. Az ezek miatt érzett elkeseredettségnek hamis és 
életveszélyes levezetését kínálja a kisebbségek elleni gyűlölet. Személyes és politikai célom, hogy e 
problémákon változtatva részese legyek egy új kezdetnek. 

Az ezredforduló után a Védegylet Egyesületben kezdtem el az ökopolitikát művelni. 2007 őszén aztán 
néhányan úgy gondoltunk, hogy elérkezett az idő, hogy az ökopolitikának párt formájában is 
képviseletet adjunk. Egy éves előkészület után megalapítottuk a Lehet Más a Politikát. Részt vettem 
az Alapító Nyilatkozat szövegezésében, a globalizáció műhely koordinátoraként a programalkotásban, 
társszerkesztője voltam a gazdasági válságra adott válaszainkat tartalmazó Zöld költségvetési 
élénkítés c. anyagunknak, majd a párt külgazdasági szakszóvivője lettem. 

Miután első diplomámat megszereztem a Külkereskedelmi Főiskola külgazdasági szakán, folytattam a 
Közép-Európai Egyetem szociológia és antropológia tanszékén, majd elvégeztem a Közgázon a 



A Lehet Más a Politika országos listájának első 30 jelöltje a 2010-es 
országgyűlési választásra 

közgazdász-szociológus szakot. 2008-óta az MTA Politikai Tudományok Intézetének vagyok kutatója. 
2009-ben ösztöndíjjal megkezdtem doktori tanulmányaimat a Cambridge-i Egyetemen.  

Szakmai hátterem, eddigi politikai és mozgalmi tapasztalataim, valamint személyes élményeimben 
gyökerező szilárd elhatározásom egyaránt a fenntarthatóság, az igazságosság és a demokrácia 
képviseletére sarkall. Ezért lett politikai otthonom a Lehet Más a Politika. Az LMP-nek pedig a 
parlament lehet az egyedüli otthona. Kész vagyok ezért minden tudásommal és erőmmel dolgozni. 

9. Ertsey Katalin 

Budapesten születtem 1966-ban. Középiskolai és egyetemi éveim egy részét is meghatározta a 
Kádár-rendszerrel szembeni ellenállásom. Életem egyik legmegrázóbb élménye volt a Történeti 
Hivatalban olvasni a rólam szóló ügynökjelentéseket. Húsz évvel a rendszerváltás után azt 
tapasztaltam, hogy a „profi” politikusok nem voltak képesek megoldani az 1989-ben rájuk bízott 
feladatot, miközben a politika végtelenül korrupttá és értékvesztetté vált. Az LMP alakulásával viszont 
ismét megcsapott a politika szele.  

Több mint egy évtizede foglalkozom a vállalati társadalmi felelősségvállalás (CSR), üzleti etika és a 
fenntartható fejlődés kérdéseivel. Mindig is közösségi, társadalmi ügyeken dolgoztam: vezettem NGO-
t, dolgoztam egyetemen, tanácsadóként segítettem egy nagyvállalat CSR-tevékenységét és 
igazgattam a vállalati alapítványát. Nemrég létrehoztam a saját kutató-tanácsadó cégemet, és 
kezdeményeztem a Nők a Fenntartható Fejlődésért mozgalmat. A fizetett és önkéntes munkák mellett 
folyamatosan képzem magam: legutóbb üzleti etika és esélyegyenlőségi szakértő végzettséget 
szereztem.  

A meglehetősen aktív 6 éves ikerlányaim mamájaként próbálom egyensúlyba hozni az ő 
terelgetésüket, a munkámat és az önkéntes feladataimat. 

10. Vágó Gábor 

Kecskeméten születtem és nőttem fel egy mezőgazdasághoz kötődő családban. A tanulmányaim és 
rengeteg szép emlék az Arany János Általános Iskolához, és a Bányai Júlia Gimnáziumhoz kötődnek. 
Diplomámat a Budapesti Corvinus Egyetemen szereztem politológus-közgazdász szakon. 

Nagyon fiatal korom óta részt veszek különböző közösségi akciókban. Alapító elnöke voltam a helyi 
ifjúsági kulturális egyesületnek azért, mert vissza akartuk csábítani a Kecskemétről elszármazott 
fiatalokat. Kistérségi vidékfejlesztési koordinátorként is szolgáltam Kecskemét környékének fejlődését. 

Az LMP-ben 2008 januárja óta dolgozom. Megyei koordinátorként az egyik legjobb hangulatú 
csapatban dolgozhattam. Két ciklusban voltam/vagyok választmányi tag. Kecskeméten leszek jelölt az 
1. EVK-ban. A parlamentben, a vidék felvirágoztatásáért, a fiatalok elé állított perspektíva 
felrajzolásáért, és egy hosszú távon élhető Magyarországért akarok küzdeni. 

11. Szilágyi László 

Biológia-kémia szakos tanárként végeztem az ELTE-n 1991-ben, majd újságíróképzésen vettem részt. 
Váci és újpalotai középiskolákban tanítottam, ahol környezeti kémia, biológia és média tantárgyakat 
oktattam, tananyagokat írtam. 

1989-től civil környezetvédő aktivistaként is dolgozom. Éveken keresztül voltam a Göncöl Szövetség 
munkatársa. A HuMuSz alapító tagja vagyok, de 2004-től az idei évig a szervezet elnöke is voltam. 
Időnként különböző folyóiratok és hetilapok szakújságírójaként jelentetem meg cikkeimet, dolgoztam a 
Magyar Rádió külső munkatársaként, továbbá éveken keresztül környezetvédelmi műsort vezettem a 
Civil Rádióban. 
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A civil zöld szervezetek képviseletében három évig a Cédrus Bizottságban voltam delegált tag, 
ugyancsak három évig a KAC fejlesztési tárcaközi bizottságban dolgoztam, 2004-től 2008-ig pedig 
tagja voltam az Országos Környezetvédelmi Tanácsnak és számos más szakmai testületnek. 

Az LMP alapító tagja vagyok. Az elmúlt években környezetpolitikával, ágazati jogszabályokkal 
foglalkoztam, és szándékaim szerint politikai szerepvállalásom a civil életem szerves folytatása lesz. 

44 éves vagyok és két gyermekem van. Egy kis faluban, Száron, Tatabánya közelében egy felújított 
parasztházban élek. Életmódom nagyrészt összhangban van az általam hirdetett elvekkel. 

12. Kaufer Virág 

Budapesten születtem 1975-ben, Szigetszentmiklóson éltem 29 éves koromig.  

A Nagy László Gimnáziumban, az ELTE Bölcsészettudományi karán, valamint a brit Open Universityn 
tanultam. Több mint tíz éves kommunikációs és kampánytapasztalatomat számos nemzetközi és 
hazai civil szervezetnél szereztem.  

Jelenleg az Oxfam nevű nemzetközi humanitárius és emberjogi szervezetnél dolgozom. 

Civilként a politikát sokáig én sem tekintettem másnak, mint kicsinyes hatalmi érdekek 
érvényesítésére szolgáló eszköznek, ahol a számomra fontos problémák megoldását képtelenség 
elérni. Aztán rájöttem, hogy a demokrácia fenntartásához és a társadalmi igazságossághoz nem csak 
anyagi feltételekre, hanem aktív állampolgári részvételre is szükség van, ezért felelősségemnek 
érzem, hogy ebben honfitársaimnak és elsősorban nőtársaimnak példát mutassak. 

Bár hat éve külföldön élek, nem felejtettem el, hogy tapasztalatot szerezni indultam el, és amit 
gyűjtöttem, most haza akarom hozni. A külföldön töltött évek döbbentettek rá arra, hogy az ember 
bármilyen sikeres is, egy jobb világ építéséért a legtöbbet a szülőföldjén tehet.  

13. Szombati Kristóf 

1980. szeptember 8-án születtem Budapesten. Diplomata apám révén több évet töltöttem külföldön, 
de politikai nézeteimre egyértelműen a párizsi évek gyakorolták a legnagyobb hatást. 17 évesen 
belecsöppentem a diákmozgalomba, ám a hazatelepülés komolyan megingatta a politikába vetett 
hitem. Szembesülnöm kellett azzal, hogy az itthoni szép új világban a szabadság egoizmusként 
fordítandó. Hogy a testvériesség a legszűkebb család határáig terjed. Hogy az egyenlőség eszméje 
kihalófélben van. 

Főként Lányi Andrásnak köszönhetem, hogy a Zöld Fiatalok, majd a Védegylet berkeiben politikai 
otthonra leltem. Vallom, hogy az újkapitalizmus társadalmi-gazdasági körülményei között is lehet – és 
kell is – küzdeni az elesettek és kisemmizettek jogaiért, felemelkedéséért. Ezért a célért pedig az 
ökológiai korlátok és a jövő nemzedékek érdekeinek figyelembevételével kell küzdeni. 

Miután 2007 nyarán visszatértem Cambridge-ből - ahol a korábban szerzett szociológiai és politológiai 
végzettségem antropológiai stúdiumokkal egészítettem ki - meghívást kaptam az első búbánatvölgyi 
elvonulására. A Szimplakör ezt követő megalakítása után először a Stratégiai, majd a Nemzetközi 
munkacsoport tevékenységét koordináltam. Kivívtuk az Európai Zöld Párt, valamint a két legfontosabb 
zöld alapítvány, a Heinrich Böll Stiftung és a Green European Foundation elismerését és támogatását. 
Az országos választmányba való bekerülésem óta az esélyteremtést és a társadalmi kohézió 
erősítését szolgáló politikai javaslatok és üzenetek kidolgozására koncentráltam. Jelenlegi 
legfontosabb feladatom egy szakmailag megalapozott roma program elkészítetése és képviselete a 
nyilvánosság előtt. 
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14. Hegedűs Gyula 

1955-ben születtem Derekegyházán, szüleim pedagógusok. Feleségem orvos, jelenleg vállalkozó. 2 
felnőtt gyermekünk van. 

Az orvosi egyetem elvégzése után a szekszárdi megyei kórházban dolgoztam belgyógyászként és 
belgyógyászati intenzív orvosként, később Bátaszéken voltam háziorvos közel 20 éven keresztül. 
Jelenleg a család gyógyszer-kereskedelmi vállalkozását vezetem. A Janus Pannonius 
Tudományegyetemen MBA diplomát és makrogazdasági területen pénzügyi szakértői diplomát 
szereztem, elvégeztem az egészségügyi döntéshozók számára szervezett nemzetközi tanfolyamokat 
a Semmelweis Egyetem Menedzserképző Központjában.  

10 éve veszek részt aktívan a helyi környezetvédelmi csoportok munkájában.  Hosszú de sikertelen 
harcot folytattunk a bátaapáti nukleáris hulladéktároló helyszíni választása ellen, az utóbbi 2-3 évben 
pedig a Bátaszék mellett tervezett kioldásos technológiájú uránbánya megvalósulása ellen küzdünk. 
Elnöke vagyok a helyi környezeti ügyekért harcoló Élhető Bátaszékért Egyesületnek. 

Az LMP-be én is „utolsó szalmaszálként” kapaszkodtam, jelenleg megyei koordinátorként birkózok a 
munkám melletti katasztrofális időhiánnyal és a választási feladatokkal. Előéletemből következően 
elsősorban egészségpolitikai és környezeti kérdésekben tudok hozzájárulni az LMP munkájához. 

15. Hajdu Mária 

A Károli Gáspár Református Egyetemen szereztem diplomát, nyelvtanításból élek. Rendszeresen 
részt veszek a Critical Mass kerékpáros mozgalom és a Tudatos Vásárlók Egyesületének 
munkájában. 

A politika régóta érdekel, már a rendszerváltás emlékezetes rendezvényein is részt vettem, később 
figyelemmel kísértem a közélet alakulását. Az őszinte rendszerkritika és a tenni akarás vezetett arra, 
hogy részt vegyek a Lehet Más a Politika megalakításában. Eleinte a kommunikációs és a hr 
munkacsoportot erősítettem, majd választmányi tagként, illetve az országos választmány titkáraként 
dolgoztam. Tagja voltam az EP-választás kampánycsapatának. 

A választmány tagjaként a civil ügyekért dolgozom, de terveim között szerepel a határon túli magyar 
szervezetekkel való kapcsolatfelvétel is. 

Fontosnak tartom, hogy az LMP a korrupcióellenességen, a fenntartható vidék koncepcióján és a zöld 
gondolaton kívül olyan aktuális ügyekkel tematizálja a közéletet, amelyek a társadalom széles körében 
feltámasztják az igényt a felelős gondolkodásra és politizálásra, hogy elvárják, ne csak azok a 
kérdések legyenek egy-egy kampány napirendjén, amelyek a jövő feléléséről szólnak. Célom, hogy az 
LMP ezekben az ügyekben közérthetően, szókimondóan, egyben konstruktívan szólaljon meg. 

16. Tordai Bence  

Budapesten születtem 1981-ben. A XIII. kerületben nőttem fel, és itt élek ma is. A Budapesti Corvinus 
Egyetemen szereztem diplomát, majd ugyanitt a szociológia doktori iskolában folytattam 
tanulmányaimat. Hét éven keresztül a Társadalomelméleti Kollégium tagja voltam, ami nemcsak tárgyi 
tudásban és világszemléletben adott nagyon sokat, de megtanultam azt is, hogy hogyan működhet jól 
egy bázisdemokratikus közösség. 

Tíz éve kezdtem tanítani: civil szervezeteknél - SG, Kurt Lewin Alapítvány, Romaversitas, 
Ferencvárosi Tanoda - hátrányos helyzetű diákokat társadalmi munkában, doktoranduszként a 
Corvinuson, 2007-től pedig a Budapesti Kommunikációs és Üzleti Főiskola adjunktusaként 
társadalomtudományi és módszertani tárgyakat oktatok. 
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Nagyra értékelem az LMP céljait, kulturált politizálását, amely egymás tiszteletén, a másik jó szándékú 
megértésén és a konszenzuskeresésen alapul. Amennyiben ezeket tágabb környezetünkben is 
érvényre tudjuk juttatni, azzal felbecsülhetetlen szolgálatot teszünk az országnak, és az unokák előtt 
sem kell majd szégyenkeznünk. Ezért igyekeztem a kezdetektől hasznossá tenni magam az LMP-ben. 
Több mint egy évig a Stratégiai és elemző munkacsoport, illetve a Stratégiai Tanácsadó Testület 
koordinátora voltam, szeptembertől pedig az Országos Választmány tagja vagyok. A választmányban 
a párt- és kampányfinanszírozással, gazdasági témákkal (költségvetés, nyugdíjtörvény, foglalkoztatás) 
és az esélyteremtő programunkkal foglalkoztam, ezen kívül dolgoztam a stratégiánkon, az 
üzeneteinken és sokszor voltam vidéki fórumokon is. 

17. Pető Ernő 

Szolnokon születtem 1963-ban. Debrecenben jártam egyetemre, történelem-népművelés szakon 
végeztem. Voltam muzeológus Egerben, a várban, egyetemi oktató Miskolcon és Budapesten, külsős 
munkatárs néhány rangos folyóiratnál és kiadónál. Jelenleg a Szolnoki Főiskola docense, a 
történelemtudományok doktora, politikai szakértő vagyok. Publikálok, tanítok, kutatok. Az ismertebb 
munkáim a mobilitás, valamint az oktatáspolitika és oktatástörténet körébe tartoznak. Novellákat, 
vígjátékokat, filmforgatókönyveket is írtam és írok. 

Mindig követtem a politikai eseményeket, de a politizálás - a rendszerváltás rövid láza után - tavaly 
nyár óta, az LMP-vel jelent meg az életemben. Nem a zöldmozgalmak irányából, hanem globalizáció-
kritikai oldalról érkeztem. Fontos számomra, hogy a Lehet Más a Politika független a többi pártot 
körülvevő érdekhálótól.  

Jelenleg az Országos Politikai Tanács-tagság mellett a párt Jász-Nagykun-Szolnok megyei 
koordinátora vagyok. 

18. Bozsóné Dr. Margóczi Katalin 

Miskolcon születtem 1955-ben, Szegeden biológus szakot végeztem 1978-ban. A Szegedi 
Tudományegyetem Ökológiai Tanszékének docense vagyok, természetvédelemmel kapcsolatos 
tárgyakat oktatok, vegetációtani és természetvédelmi biológiai kutatásokat végzek. 

Az MTA Természetvédelmi és Konzervációbiológiai Bizottságának tagja, majd titkára is voltam. A 
Körös-Maros Nemzeti Park Tanácsának tagja, a CSEMETE Természetvédelmi Egyesület alapító tagja 
és elnökségi tagja vagyok. 2002-ben Pro Natura kitüntetést kaptam. Mint látható, rajongok a 
természetért, és elhivatottságot érzek értékei megőrzésére. 

Politikai tevékenységet korábban nem végeztem, de 2008-tól figyelemmel kísértem a Lehet Más a 
Politika munkáját. Amit láttam, meggyőző volt, céljaikkal, politikai felfogásukkal messzemenően 
azonosulni tudtam, így 2009 tavaszán beléptem a pártba. 

Hiszem, hogy nagy szüksége van most a magyar társadalomnak az LMP-re, ezért elvállaltam a 
Csongrád-megyei 2. sz. evk képviselőjelöltségét. 

Az 1970-es években indult táncház mozgalomnak köszönhető, hogy megtaláltam a párom Bozsó 
Antal népzenész személyében. Két felnőtt gyermekünk van. 

19. Nagy Tamás 

1973-ban születtem. Környezetgazdálkodó agrármérnökként végeztem, majd környezetvédelmi 
szakmérnöknek tanultam a DATE-n. Hamarosan befejezem az ELTE környezetjogi posztgraduális 
képzését. 
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Középiskolás korom óta érdekel a közélet, de tevékenyen nem vettem benne részt mindaddig, amíg 
közvetlen környezetemben nem tapasztaltam antidemokratikus folyamatokat. A felismerésben sokat 
segített az angliai Harper Adams Agricultural College-ban ösztöndíjasként töltött szemeszter, valamint 
az a közel két év, amelyet az Amerikai Egyesült Államokban töltöttem gyakornokként Minnesota, 
Észak-Kalifornia és Florida Államokban. Nehezen tudtam elviselni, hogy az ottani, demokráciával 
átitatott levegő után itthon sorozatosan falakba ütköztem. Debreceniként egy helyi civil szervezetnek, 
a Tiszántúli Természetvédők Társulatának lettem tagja.  

Az LMP munkájában a kezdetektől részt veszek, többek között azért, mert az egyesületi keretek már 
szűknek bizonyultak, illetve amit környezeti jogérvényesítés területén civilként el lehet érni, azt többé-
kevésbé elértem. Azt hiszem, a következő lépcsőfok az lehet, hogy egy civilekből álló párt az 
országos döntéshozásban is nyomást gyakoroljon azért, hogy a magyar demokráciát egy 
fejlődőképesebb pályára állítsa. Egyelőre minden szabad időmet és energiámat a helyi és megyei 
szervezetépítésre, valamint a párt központi munkájának a segítésébe fektetem.  

20. Priksz Gábor 

34 éves vagyok, Nyíregyházán élek. Ökológus, majd non-profit menedzseri végzettséget szereztem. 
2009-ig nyolc éven keresztül a nyíregyházi székhelyű E-misszió Természet- és Környezetvédelmi 
Egyesület elnöke voltam. Az egyesületnél az elnöki feladatok mellett a Tiszával, a határon átnyúló 
szennyezések, az árvízvédelem (VTT) kérdésével, valamint civil társadalom élénkítésével 
foglalkoztam. Alapítója, majd négy évig elnöke voltam a kétszáz szervezetet tömörítő Nyíregyházi Civil 
Fórumnak és nagyon sok közéleti kérdésben is felszólaltam az elmúlt évek során. Civil feladataimnak 
köszönhetem, hogy hat éven keresztül a Nemzeti Civil Alapprogram kollégiumi tagja voltam. 

A politikai szerepvállalásom miatt elnöki szerepeimről lemondtam, de most is aktívan részt veszek a 
helyi érdekérvényesítési ügyekben. 

2008 januárja óta veszek részt az LMP munkájában. Kezdetben az operatív munkacsoport tagja 
voltam, majd két alkalommal az Országos Választmányba is bekerültem. Decemberben én lettem az 
LMP ideiglenes pénzügyi vezetője. A Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei szervezet területi koordinátora 
is vagyok, egyéni képviselőjelöltként Nyíregyházán indulok az idei országgyűlési választáson. 
Kiemelten fontosnak tartom a társadalmi részvétel erősítését, a mélyszegénység felszámolását és a 
fenntarthatóság képviseletét. Vallom, hogy a környezeti problémákat a társadalmi és gazdasági 
összefüggések megértése nélkül nem lehet megoldani. 

21. Bari Judit 

Bereczné Bari Judit vagyok. 1973-ban születtem Sajószentpéteren egy kb. 2500 fős cigány telepen, 
zenész családban nőttem fel, és fiatal felnőttként számos, igen különböző társadalmi-gazdasági és 
politikai hátterű országban tanultam és dolgoztam az "ős" demokratikustól a post-háborús területekig. 

Az ELTE TTK-n biológiát, majd Dániában szervezetfejlesztést és közösségfejlesztést tanultam. 
Dolgoztam a Magyar Család és Nővédelmi Tudományos társaságnak és az Autonómia Alapítványban 
a PAKIV Európai Hálózatnak nemzetközi projektek koordinátoraként. A Gender Task Force 
nemzetközi nőszervezetben trénerként 11 országban dolgoztam nők politikai felkészítésén.  

17 éve élek házasságban, a fiunk Eugén 16 éves és egy Nemzetközi Britt Gimnáziumban tanul. A 
férjem egy reklám és marketing ügynökség produkciósa.  

Az LMP-hez még a pártalakulás előtt keveredtem. A politikai szerepvállalás mellet nem kizárólag a 
nők és a romák képviselete miatt döntöttem.  Meggyőződésem, hogy a tisztán emberi jogi 
megközelítés nem elegendő az egyenlő esélyek megteremtéséhez. Soha nem terveztem politikai 
karriert, a Lehet Más a Politika programja viszont közelebb visz a szülővárosom körüli régió 
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problémáinak felszámolásához. Borsod megyében a társadalmi csoportok közötti konfliktusok 
éleződnek és erre ésszerű, jövőbe mutató megoldásokat kell felmutatni. Ezért indulok az LMP 
“színeiben” BAZ megye 6-os számú körzetében egyéni jelöltként. 

22. Borbély Tamás 

Borbély Tamás vagyok, 1983-ban születtem Kapuváron. Tanulmányaimat a megyeszékhelyen, 
Győrben folytattam, ahol előbb közgazdaságból érettségiztem, majd az Apáczai Főiskolán népművelő 
szakot végeztem. Másod diplomámat a Széchenyi Egyetemen, szociális munkából szereztem. 
Jelenleg egy alapítványnál dolgozom, amely hajléktalan emberek segítésével foglalkozik. 

Mára elmondhatom, hogy szociális munkás, s ebből kifolyólag humanista vagyok. Célom, hogy 
újragondoljuk, s megalkossuk az alapvető társadalmi, szociális, és kulturális minimumokat, amelyek 
mindenki számára elengedhetetlenek egy emberi élet gyakorlásához. 
Politikával a szociális munka, s egy alternatív nyári egyetem során kerültem kapcsolatba, 
ahol elhatároztam, hogy nem csak a szociális munka terepén képviselem klienseimet, hanem részt 
veszek abban a harcban, amely olyan országért száll síkra, ahol a közbizalomból megválasztott 
értelmiség jó sorrendben hozza meg állásfoglalását, s nem cseréli fel a szív-döntéseket ész-érvekre, s 
az ész-döntéseket önös érzelmekre. 

 

23. Ikotity István 

32 éves vagyok. Három egyetemi diplomám van - doktori iskolát is végeztem - oktatásügyben, 
egyházügyben és területfejlesztésben vagyok jártas. Angolul és németül beszélek.  

Jelenleg társadalomkutatóként és területfejlesztőként dolgozom, de voltam gimnáziumi tanár, 
köztisztviselő és vállalkozó is.  

Korán kezdtem a civil aktivitást: 12 éves koromban kiötlője, alapítója, és vezetője lettem az első bajai 
civil környezetvédelmi szervezetnek. Azóta folyamatosan több országos, regionális és helyi 
szervezetnek vagyok tagja. Vezető tisztséget korlátozott számban vállaltam.  

Az LMP-be való belépésemkor a civil vállalásaim nagy részéről lemondtam. A párt Bács-Kiskun 
megyei szervezetének választmányi tagja és koordinátora vagyok. 

Csak gyermekem születése előtt vettem autót, addig a nyüzsgő életem jelentős részét közösségi 
közlekedési eszközökön töltöttem. Megszállott, városképi jelentőségű bringás, helyi Critical Mass 
szervező vagyok. Baján élek a feleségemmel és két éves kislányommal. 

24. Malya Carmen 

Budapesten születtem, de valójában vidéki vagyok. Békés, nyugodt ifjúkoromat egyfajta kétlakiság 
jellemezte. Hétvégére rohantunk le vidékre szénát gyűjteni, kalákában szüretelni, s nagyokat 
lovagolni.  

A műszaki főiskola után azt hittem, hogy Bős-Nagymarost fogom építeni, helyette „csak” a Vízügyi 
Minisztérium új szárnyát építettük. Az akkoriban megjelent „Számítástechnika: Áldás vagy átok” című 
könyv olyan hatással volt rám, hogy pályát változtattam. Programozó lettem. A ’80-as évek végén 
életem nagy kalandja volt a Tengizben eltöltött másfél év. Hazatérve angol szakfordító-tolmács 
diplomát szereztem a Janus Pannonius Tudományegyetemen.  

Az utóbbi tíz évben egyre többet tevékenykedtem civil szervezetekben. Időközben vidékre költöztem, 
s tanyasi emberekkel létrehoztunk egy helyi érdekvédelmi szervezetet. Csatlakoztam a biokultúra 
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mozgalomhoz, melynek négy évig közép-magyarországi régiós elnöke is voltam. A Biokultúra 
Szövetséget több nemzetközi projektben és Leonardo programban képviseltem. Nemrég lettem tagja 
a falugondnoki szolgálatokat is létrehozó, „homálybogozó” Falufejlesztési Társaságnak. 

Manapság építőipar iránti nosztalgiámat egy romos Klebelsberg Kunó tanyasi iskola felújításában 
élem ki. Ennek kapcsán ismertem meg a magyar tanyarendszert és az ott élő emberek múltbéli és 
mostani küzdelmét a túlélésért. Azt vallom, hogy ez egy érték, a fenntarthatóságnak egy olyan szép 
példája, amelyet az országnak az Európai Unió szintjén kellene fölvállalnia. 

25. Bajomi Iván 

1952-ben születtem Budapesten, 23 éve a XI. kerületben élek. Szociológus vagyok, az ELTE 
Társadalomtudományi karának munkatársaként dolgozom. A legfontosabb oktatási és kutatási 
területem az oktatásszociológia és az oktatáspolitika. 

2008-tól részt veszek az LMP oktatási koncepciójának kidolgozásában, hogy elérjük: az elmúlt két 
évtized rögtönzésszerű változásai helyett kiegyensúlyozottabb módon fejlődjön a magyar oktatási 
rendszer. Fontos, hogy lakóhelyétől, származásától függetlenül minden gyermek színvonalas 
oktatásban, pályatanácsadásban részesülhessen. Az ország gazdasági felemelkedése szempontjából 
kulcsfontosságú kérdésnek tartom annak megoldását, hogy valamennyi diploma, iskolai 
végbizonyítvány mögött valódi, használható tudás álljon. 

26. Csapó Balázs 

1956. június 14-én születtem a Veszprém megyei Szentgálon. A veszprémi Lovassy László 
Gimnáziumban érettségiztem, majd matematika-fizika szakos tanári diplomát szereztem a József 
Attila Tudományegyetemen. 1983-ban pedagógiából doktoráltam. Még ugyanezen évben a kaliforniai 
La Yolla egyetem ösztöndíjával egy svájci intézetben három éves posztgraduális képzés után 
pszichoterapeuta diplomát kaptam. 

Az elmúlt húsz évben - egy ciklus kivételével - önkormányzati képviselő voltam Szegeden, mindig 
ellenzéki pozícióban. Egyik legfontosabb feladatomnak az önkormányzati (és az országos) vezetés 
ésszerűtlen és korrupt működése ellen való fellépést tartom.  

Négy lányom van. Mindazt, amit a politikában teszek, értük is teszem: azt szeretném, hogy ők már egy 
élhetőbb világban éljenek, hogy amikorra a feleségemmel a kisebbeket is felneveltük, tisztességes 
közállapotok uralkodjanak az országban. 

27. Gergácz Ildikó 

1959-ben születtem. Sopronban nőttem fel. Szülővárosom sokszínűsége, a térség gazdag történeti, 
kulturális és néprajzi öröksége elkerülhetetlenül környezettudatos, tenni akaró személyiséggé formálja 
az embert. 

1981-től óvodapedagógusként dolgoztam Szombathelyen, miközben a Vas Megyei Pedagógiai Intézet 
szaktanácsadójaként is tevékenykedtem. Az egyéni bánásmód, a differenciált fejlesztés 
megvalósítását segítő pedagógiai módszerek, valamint az iskoláskor előtti környezeti nevelési 
eljárások és módszerek kidolgozásával foglalkoztam. 1990-ben a Szombathelyi Pedagógus Kamara 
alapító tagja voltam, ahol gazdasági vezetői, később az etikai bizottság vezetői feladatait láttam el. 

Bár ma már az ingatlanközvetítő cégemet vezetem, önkénteseként kisebb feladatokat továbbra is 
vállalok az UNICEF Magyar Bizottságnál. 

2007-ben alapító tagja, majd két évig elnöke voltam a Sárvári Környezetvédő és Természetbarát 
Egyesületnek. Az LMP-vel még a szervezet vezetőjeként kerültem kapcsolatba 2008 
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szeptemberében. Azóta a párt Vas Megyei és Sárvári Szervezetének alapítójaként, koordinátoraként 
dolgozom a fenntartható fejlődésért és az esélyegyenlőségért. 

28. Kutas Viktor 

1983-ban születtem Kaposváron, ahol - egy hároméves bajai kiruccanástól eltekintve - most is élek. 
Környezetmérnöki diplomát szereztem a Budapesti Műszaki Egyetemen. Az egyetemen újraalapító 
tagja voltam az egykori BME Zöld Körnek. Az MTA Világgazdasági Kutatóintézetében közel másfél 
évig gyakornokoskodtam, ahol saját kutatást végezhettem nemzetközi segélyezés témakörében. 
Diplomamunkám is némileg ehhez kapcsolódott: Fekete-Afrikának juttatott környezetvédelmi 
segélyek, fejlesztések jellegzetességeit vizsgáltam. 

Az LMP-ben 2008 őszén letten logisztikai, valamint Somogy megyei koordinátor. Nemrég Országos 
Politikai Tanács-tagként is feladatokat vállaltam. Somogy megye Nagyatád körzetében egyéni 
képviselőjelöltként indulok a 2010. évi országgyűlési választásokon. 

Szívügyem a Balaton, Afrika, az egyenes beszéd, a vidékfejlesztés, az esélyegyenlőség. 

29. Mező János 

1983. január 17-én születtem Szegeden, de az Őrség kapujában, egy régi vízimalomban nőttem fel 
Zalalövőn, egy nagy család harmadik gyermekeként.  

A zalaegerszegi művészeti gimnázium elvégzése után Pécsett tanultam tovább, néhány éve pedig a 
Pécsi Tudományegyetem földrajz szakán szereztem diplomát. 

2006 óta civil delegáltként kistérségi, régiós és országos szinten területfejlesztési folyamatokban 
veszek részt, emellett 2007-ben és 2008-ban környezeti tanácsadóként dolgoztam Pécsett. Két éven 
keresztül küldöttként képviseltem a hazai természetvédő civil szervezetek véleményét az Országos 
Területfejlesztési Tanácsban. Jelenleg egy környezetvédelmi alapítványnál vagyok 
programkoordinátor.  

A Lehet Más a Politika szervezésében majdnem a kezdetek óta részt veszek, 2009-ben az országos 
választmány tagjaként tevékenykedtem. Jelenleg az önkéntes munkát irányítom. Azon dolgozom én 
is, hogy bebizonyítsuk: lehet máshogy, értékek mentén, sárdobálás, megosztás nélkül politizálni. A 
versengés helyett az együttműködésben hiszek. 

30. Gál Anita  

Békéscsabán születtem. A Budapesti Corvinus Egyetemen tanulok, az önkormányzati vállalatok 
tulajdonosi kontrolljáról idén írom a diplomamunkámat. Az egyetemen két dobogós helyen végzett 
Tudományos Diákköri Konferencia (TDK) dolgozatot írtam, az egyiket a közmunka programokról, a 
másikat pedig az 1956-os forradalomról a közösségi döntések elméletének tükrében. 

Emellett már negyedik éve tagja vagyok a Széchenyi István Szakkollégiumnak, ahol többek között 
kormányzati gazdaságtannal kapcsolatos kurzusokon vettem részt, de szerveztem már itt előadást, 
tábort, írtam sikeres NCA-pályázatot. A Szakkollégiumok Országos Nyári Találkozójának 
társszervezőjeként is dolgoztam már. 

2009 szeptembere óta vagyok az LMP Békés megyei koordinátora.  

 

 


